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Kartų tarpusavio teisingumas, jaunimas, kultūra ir sportas 

 

1. Bendra kompetencija, įsipareigojimai Europai ir asmeninis nepriklausomumas 

Kuriuos savo asmeninės kvalifikacijos ir patirties aspektus išskirtumėte kaip itin tinkamus tapti Komisijos nariu ir 

dirbti dėl Europos bendrojo intereso, ypač srityje, už kurią būtumėte atsakingas? Kaip prisidėsite prie Komisijos 

politinių gairių įgyvendinimo? Kaip įgyvendinsite lyčių aspekto integravimą ir kaip lyčių aspektu grindžiamą 

požiūrį įtrauksite į visas Jūsų atsakomybei priskirtinas politikos sritis? Kaip įgyvendinsite jaunimo aspekto 

integravimą? 

Kaip galėtumėte Europos Parlamentui įrodyti, jog esate nepriklausomas? Kaip užtikrintumėte, kad dėl Jūsų 

ankstesnės, dabartinės ar būsimos veiklos nekils jokių abejonių, kad galite tinkamai eiti pareigas Komisijoje? 

Jaučiuosi labai pagerbtas, kad išrinktoji Komisijos Pirmininkė U. von der Leyen man patikėjo naująjį kartų 

tarpusavio teisingumo, jaunimo, kultūros ir sporto portfelį. Mano manymu, šios atsakomybės sritys – tai strateginė 

investicija į ES ateitį, demokratiją ir gerovę, suteiksianti apčiuopiamos naudos piliečiams ir įgalins juos išnaudoti 

visą savo potencialą.   

Esu įsitikinęs, kad mano kvalifikacija ir patirtis mane puikiai parengė darbui dėl Europos bendrojo intereso. Aistra 

ES projektui užsidegiau dar stažuodamasis Europos Parlamente; vėliau ėjau įvairias su ES susijusias pareigas, tarp 

jų – ES reikalų koordinavimo departamento generalinio direktoriaus (2018–2020), ministro pirmininko 

sekretoriato vadovo (2020–2024) ir ministro pirmininko atstovo bei ES reikalų patarėjo (2020–2024) pareigas. 

Eidamas ankstesnes (ypač naujausias) pareigas, turėjau galimybę dalyvauti visose pastarųjų ketverių metų ministrų 

kabineto diskusijose ir asmeniškai susidūriau su įvairiais iššūkiais, kurių šiuo metu kyla mano, kaip paskirtojo 

Komisijos nario, atsakomybės sritims priklausančiuose sektoriuose, o kartu žinau, kad šiose srityse esama daugybė 

galimybių.  

Taip pat itin aktyviai dalyvavau ir tebedalyvauju jaunimo, sporto ir kultūros organizacijų veikloje vietos, 

nacionaliniu ir tarptautiniu lygmenimis. Buvau Šv. Jono katedros fondo tarybos pirmininkas ir narys, vietos futbolo 

klubo prezidento pavaduotojas, organizacijos „Labour Youths“ (Malta) tarptautinis sekretorius, Socialistinės 

jaunimo sąjungos pirmininkas ir Tarptautinės socialistinio jaunimo sąjungos kontrolės komisijos narys. Manau, 

kad ši praktinė patirtis leido man gyvai patirti tai, kas svarbu man paskirtose atsakomybės srityse, ir davė vertingų 

pamokų, kurių svarbiausioji yra ta, kad savanoriai ir kiti suinteresuotieji subjektai šiuose sektoriuose vaidina 

esminį vaidmenį. Tikiuosi itin glaudžiai bendradarbiauti su Europos Parlamentu ir Taryba, kad galėtume išnaudoti 

daugybę galimybių kiekviename sektoriuje, už kurį busiu atsakingas. 

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, skatindamas kartų tarpusavio teisingumą visų pirma sieksiu remti žmones, 

stiprinti mūsų visuomenę ir mūsų socialinį modelį. Tam, kad įvykdyčiau šią užduotį, toliau sieksiu dar labiau 

įgalinti Europos vaikus ir jaunuolius kaip pokyčių skatintojus, suteikti jiems galių padaryti savo įnašą tvarumo ir 

kartų tarpusavio solidarumo srityse ir parengti holistinę kartų tarpusavio teisingumo strategiją, kurioje būtų 

visapusiškai atsižvelgta į šiandienos sprendimų poveikį būsimoms kartoms ir į visų amžiaus grupių atsiliepimus. 

Pagrindiniai siektini rezultatai bus Pirmininko jaunimo reikalų patariamosios tarybos bei kasmetinių Jaunimo 

politikos dialogų su Kolegijos nariais įsteigimas ir įgyvendinimas, o per juos gauti rezultatai bus panaudoti rengiant 

kartų tarpusavio teisingumo strategiją. Jaunimo dialogus tikiuosi pradėti per pirmąsias 100 savo kadencijos dienų 

ir glaudžiai bendradarbiausiu su kitais Komisijos nariais, kad padėčiau organizuoti dialogus su jais. Jei mano 

kandidatūra bus patvirtinta, jaunimo klausimų integravimą užtikrinsiu, be kita ko, visoms jaunimui svarbioms 

Komisijos iniciatyvoms taikydamas vadinamąjį jaunimo testą. 
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Kultūrai Europos Sąjungoje tenka labai reikšmingas vaidmuo. Turtingas ir įvairialypis mūsų kultūros kraštovaizdis 

yra viešoji gėrybė, užtikrinanti geresnę mūsų piliečių gyvenimo kokybę ir jų psichikos sveikatą, o kartu padeda 

puoselėti bendrystės jausmą. Ji taip pat prisideda prie mūsų ekonomikos, tvaraus Europos klestėjimo ir 

konkurencingumo. Savo darbą šioje srityje pradėsime nuo vadinamojo kultūros kompaso – mūsų vizijos šiam 

sektoriui per būsimą kadenciją ir vėliau.  

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, visapusiškai bendradarbiausiu su Pirmininke ir visais Kolegijos nariais, 

siekdamas užtikrinti, kad politinės gairės ir bendri Kolegijos įsipareigojimai ES piliečiams būtų įgyvendinti 

visapusiškai ir laiku.   

ES yra įsipareigojusi užtikrinti lyčių lygybę visose politikos srityse, kaip tai įtvirtinta ES sutartyse ir Pagrindinių 

teisių chartijoje. Jei mano kandidatūra bus patvirtina, įsipareigoju siekti, kad lyčių aspektas būtų toliau 

integruojamas įvairiose man priskirtose politikos srityse. Spręsiu lyčių nelygybės problemą, skatinsiu lygybę bei 

abipusę pagarbą ir stiprinsiu lyčių lygybę pasitelkdamas tarptautinę kultūros ir sporto diplomatiją. Taip pat 

įgyvendinsiu ES jaunimo strategiją, kad būtų sprendžiamos ir su lytimi, ir su amžiumi susijusios nelygybės 

problemos. Kalbant apie programas, už kurias būsiu atsakingas, esu pasiryžęs užtikrinti, kad šios priemonės visada 

turėtų stiprų lyčių ir socialinės įtraukties matmenį. 

Puikiai suprantu, kad pagal ES sutarties 17 straipsnio 3 dalį ir SESV 245 straipsnį ir Komisijos narių elgesio 

kodeksą Komisijos narių kolegijos narys turi būti visiškai nepriklausomas. Per visą mano karjerą viešojo 

administravimo srityje kitos mano eitos pareigos neturėjo jokios įtakos mano nepriklausomumui. Savo tarnyboje 

išskirtinai vadovavausi bendruoju viešuoju interesu ir dirbau remdamasi visomis galiojančiomis taisyklėmis ir 

taikytinomis procedūromis. Visapusiškai įsipareigoju toliau laikytis šių nepriklausomumo, profesinio sąžiningumo 

ir bendrojo intereso etikos standartų. Dirbsiu tik viešojo Europos intereso labui, nepriimsiu ar nesieksiu gauti 

nurodymų iš jokios vyriausybės ar kitos institucijos, įstaigos, tarnybos ar subjekto, taip pat laikysiuosi Komisijos 

narių elgesio kodekso, visų pirma jo nuostatų dėl interesų konflikto. Taip pat noriu pabrėžti, kad man paskirtose 

politikos srityse nėra jokio potencialaus interesų konflikto šaltinio. 

2. Skiriamos pareigos ir bendradarbiavimas su Europos Parlamentu  

Ar įsipareigojate tinkamai informuoti Parlamentą apie savo ir Jums pavaldžių padalinių veiksmus? Kaip 

apibrėžtumėte savo atskaitomybę Parlamentui? 

Kokius konkrečius įsipareigojimus esate pasirengęs prisiimti dėl savo bendravimo su Parlamentu ir dalyvavimo 

Parlamento komitetų posėdžiuose ir plenariniame posėdyje, taip pat dėl skaidrumo, bendradarbiavimo ir 

veiksmingų tolesnių veiksmų dėl Parlamento pozicijų bei raginimų imtis teisėkūros iniciatyvų? Ar esate pasirengęs 

tomis pačiomis sąlygomis kaip ir Tarybai laiku teikti Parlamentui informaciją ir dokumentus, susijusius su 

planuojamomis iniciatyvomis ar vykdomomis procedūromis? 

Tvirtai tikiu dialogo galia. Kad ir kokias pareigas ėjau, visada savo misija laikiau prasmingą bendradarbiavimą su 

įvairių sričių kolegomis ir partneriais siekiant bendrų tikslų Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, būtent tokia 

nuostata vadovausiuosi per visą savo kadenciją bendraudamas su Europos Parlamentu.  

Nustatysiu reguliarius, struktūruotus komunikacijos su atsakingo komiteto pirmininkais, pirmininko pavaduotojais 

ir koordinatoriais kanalus ir sistemingai dalyvausiu susitikimuose su šiais gerbiamais Parlamento nariais kaip 

pagrindiniais dialogo partneriais. Įsipareigoju išlaikyti atvirą komunikacijos su Kultūros ir švietimo komitetu 

kanalą ir reguliariai rengti posėdžius su šiuo komitetu. Taip pat kaskart gavęs Parlamento kvietimą su malonumu 

dalyvausiu plenarinėse diskusijose mano atsakomybės sričiai priklausančiomis temomis. 

Tai, suprantama, taip pat reiškia, kad tikiuosi reguliariai dalyvauti Kultūros ir švietimo komiteto posėdžiuose ir 

būsiu pasirengęs reaguoti į visus Europos Parlamento prašymus tinkamiausia forma aptarti klausimus, susijusius 

su mano atsakomybės sričiai priklausančiomis temomis, kaip nustatyta išrinktosios Pirmininkės U. von der Leyen 

2024–2029 m. politinėse gairėse. Remdamasis politinėmis gairėmis, taip pat įsipareigoju CULT komitetui ir 

Švietimo, jaunimo, kultūros ir sporto tarybai teikti metines pažangos ataskaitas, kuriose daugiausia dėmesio bus 

skiriama kartų tarpusavio teisingumui, jaunimui, kultūrai ir sportui. Be to, siekdamas užtikrinti, kad būtų laiku 

atsakoma į visas mano atsakomybės sričiai priklausančias Parlamento rezoliucijas, klausimus ir peticijas, 

nustatysiu specialias mano būsimo kabineto ir tarnybų tarpusavio vidaus procedūras.  

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, palaikydamas ryšius su Europos Parlamento nariais vadovausiuosi 2010 m. 

Parlamento ir Komisijos pagrindų susitarimu ir 2016 m. Tarpinstituciniu susitarimu dėl geresnės teisėkūros. 
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Pritariu 2010 m. bendrojo susitarimo peržiūrai ir 2016 m. susitarimo dėl geresnės teisėkūros atnaujinimui, kaip 

išdėstyta 2024–2029 m. politinėse gairėse, ir šiais klausimais glaudžiai bendradarbiausiu su atsakingais Komisijos 

nariais.  

Taip pat įsipareigoju konstruktyviai bendradarbiauti su Europos Parlamentu pagal SESV 225 straipsnį, be kita ko, 

dalyvauti struktūriniuose dialoguose su CULT komitetu. Atkreipiu dėmesį į išrinktosios Pirmininkės U. von der 

Leyen 2024–2029 m. politinėse gairėse prisiimtą įsipareigojimą gavus prašymą reaguoti į tokias rezoliucijas 

teisėkūros procedūra priimamu aktu, laikantis proporcingumo, subsidiarumo ir geresnės teisėkūros principų.  

Ypatingos Europos Parlamento ir Komisijos partnerystės stiprinimas ir politikos formavimo proceso skaidrumo 

didinimas yra du pagrindiniai veiksmingos politikos įgyvendinimo ramsčiai. Be to, tai padeda didinti piliečių 

pasitikėjimą Europos projektu.  

Visiškai pripažįstu, kad teisėkūros institucijoms svarbu užtikrinti vienodas galimybes susipažinti su informacija.  

Taip pat norėčiau pabrėžti, kad man paskirtose politikos srityse nėra jokio potencialaus interesų konflikto šaltinio. 

Kultūros ir švietimo komiteto klausimai 

3. Kokia yra Jūsų ES jaunimo politikos ateities vizija tiek strateginių prioritetų, tiek turimų ES biudžeto išteklių 

požiūriu? Visų pirma, kaip užtikrinsite, kad su Europos jaunimo metais susijusi tolesnė veikla, jaunimo testo 

įgyvendinimas ir kasmetinio jaunimo politikos dialogo koordinavimas būtų veiksmingi praktikoje? Be to, kaip 

užtikrinsite, kad per ateinančius penkerius metus ir toliau būtų atsižvelgiama į konkrečius jaunimo poreikius ir 

jaunimo dalyvavimą tiek formuojant politiką, tiek vykdant sprendimų priėmimo procesus? Kokių kitų veiksmų 

imsitės siekdamas užtikrinti, kad jaunimo aspektas būtų integruotas ir jaunimo dalyvavimas užtikrintas tiek 

demokratiniame gyvenime, tiek įgyvendinant būsimą kartų tarpusavio teisingumo strategiją?  

Pirmininkė U. von der Leyen aiškiai įsipareigojo suteikti jaunimui daugiau laisvės ir atsakomybės už mūsų 

visuomenę ir demokratiją; jei mano kandidatūra bus patvirtinta, siekdamas šio tikslo nenuilstamai 

bendradarbiausiu su visais suinteresuotaisiais subjektais. Prioritetą teikčiau tolesniam jaunimo dalyvavimo 

demokratiniame gyvenime stiprinimui ir tam, kad visoje Komisijoje formuojant politiką jaunimo perspektyvos 

būtų integruotos taikant jaunimo aspekto integravimo praktiką. Esu tvirtai pasiryžęs užtikrinti ilgalaikį ir 

prasmingą 2022-ųjų – Europos jaunimo metų – poveikį ir kiekvienam Kolegijos nariui padėsiu organizuoti 

kasmetinį jaunimo politikos dialogą – pirmasis dialogo susitikimas įvyks per pirmąsias 100 kadencijos dienų. Šis 

dialogas suteikia galimybę išgirsti jaunimo įžvalgas ir į jas atsižvelgti formuojant ES politiką, skatinant įtraukesnį 

ir atsakingesnį požiūrį, o kartu sudaro sąlygas propaguoti mūsų pagrindines vertybes.  

Dialogas papildys vadinamąjį jaunimo testą, kurį Komisija taikys nuo 2025 m., siekdama užtikrinti, kad rengiant 

jaunimui aktualiausias politikos iniciatyvas būtų atsižvelgiama į jaunuolių nuomonę. Visa tai rodo Komisijos 

įsipareigojimą atsižvelgti į jaunuolių idėjas, kaip prašoma per ES jaunimo dialogą ir įgyvendinant kitas jaunimo 

vadovaujamas iniciatyvas. Esu pasiryžęs siekti, kad vadinamasis jaunimo testas būtų sėkmingai taikomas. Jaunimo 

testas Komisijai leis patikrinti atitinkamas pagrindines jos metinės darbo programos iniciatyvas, įvertinti, kurios 

iš jų yra ypač aktualios jaunimui, ir dėl pastarųjų su jaunimu surengti specialias konsultacijas.  Toks požiūris ne 

tik padės formuoti ateities iššūkiams pritaikytą politiką, bet ir visose mūsų politikos srityse skatins kartų tarpusavio 

teisingumą. Bendradarbiausiu su Komisijos nariu, atsakingu už ekonomiką ir našumą; įgyvendinimas ir 

supaprastinimas reikalingas siekiant užtikrinti, kad jaunimo testas būtų taikomas visapusiškai išnaudojant geresnio 

reglamentavimo priemones.  

Galimybės dalyvauti ES programose yra vienas iš geriausių būdų jaunimui atskleisti ES potencialą. Programoje 

„Erasmus+“ numatytas švietimas ir mokymas, fizinio aktyvumo skatinimas, taip pat neformaliojo mokymosi ar 

savišvietos veikla jaunimui suteikia prasmingų galimybių aktyviau dalyvauti visuomenės gyvenime bei darbo 

rinkoje ir užmegzti ryšius su bendraamžiais iš kitų šalių. Tai prisideda prie socialinių ir tarpkultūrinių įgūdžių 

ugdymo ir padeda propaguoti ES vertybes. Esu pasirengęs visokeriopai remti už žmones, įgūdžius ir parengtį 

atsakingo vykdomojo pirmininko pavaduotojo pastangas sustiprinti programą „Erasmus+“, kaip nustatyta 

politinėse gairėse, kad žmonės galėtų ugdyti įgūdžius, įgyti bendros patirties ir geriau vieni kitus suprasti. Esu 

įsitikinęs, kad tai taip pat paskatintų jaunimą labiau įsitraukti į Europos projektą ir demokratinius procesus. 

Tam, kad pasiektume savo tikslą – padidinti jaunimo demokratinį dalyvavimą, įsipareigoju derinti jau esamas ir 

planuojamas naujas iniciatyvas taip, kad jos vienos kitas stiprintų. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, norėčiau 

sukurti sinergiją tarp jaunimo testo, kasmetinio jaunimo politikos dialogo su Komisijos nariais, ES jaunimo 
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dialogo, naujosios Jaunimo suinteresuotųjų subjektų grupės ir Pirmininko jaunimo reikalų patariamosios tarybos, 

kurią padėsiu įsteigti.  

Taip pat itin svarbu užtikrinti, kad ES jaunimo politikos veiksmai būtų plėtojami užtikrinant sinergiją su ES vaiko 

teisių strategija. Nors šios dvi politikos iniciatyvos iš esmės yra skirtos skirtingoms amžiaus grupėms, turinčioms 

skirtingas juridines teises ir poreikius, būtina užtikrinti abiejų iniciatyvų veiksmų ir politikos tęstinumą, kad būtų 

sėkmingai įgyvendinami ES tikslai, be kita ko, siekiama kartų tarpusavio teisingumo.  

Man, kaip pirmajam paskirtajam Komisijos nariui, atsakingam už naują kartų tarpusavio teisingumo sritį, ypač 

svarbu, kad būtų diegiama tikra ir ilgalaikė dalyvaujamosios demokratijos kultūra visose amžiaus grupėse, 

įskaitant vyresnio amžiaus piliečius. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, glaudžiai bendradarbiausiu su Komisijos 

nariu, atsakingu už demokratiją, teisingumą ir teisės viršenybę, kad būtų geriau užtikrinamas jaunimo demokratinis 

įgalėjimas ir atstovavimas, be kita ko, atsižvelgiant į jų, kaip pirmą kartą balsuojančių asmenų, rinkimų teises. ES 

piliečių teisių ir piliečių demokratinio aktyvumo stiprinimas mūsų demokratijai yra labai svarbus. 

4. Jaunimo nusivylimas politine sistema, poliarizacija, taip pat perspektyvų ir vilties dėl ateities stoka yra vieni 

didžiausių iššūkių demokratijai ir pačiam ES projektui. Kaip spręsite plačiai paplitusio ir neseniai kulminaciją 

Europos Parlamento rinkimuose pasiekusio nusivylimo politine sistema problemą? Atsižvelgiant į tai, kaip 

ketinate spręsti socialinės žiniasklaidos poveikio jaunimui ir jų bendrai gerovei klausimą, įskaitant pernelyg ilgo 

prie ekranų praleidžiamo laiko ir patyčių kibernetinėje erdvėje problemas, taip pat minėtų veiksnių poveikio 

jaunimo politiniam supratimui ir dalyvavimui klausimą?  

Investicijos į ES jaunimą ir ateities kartas gali padėti mums išlaikyti tvirtus vieningos ir demokratiškos Europos 

pagrindus ir užtikrinti, kad joje ES vertybės ir principai klestėtų ilgus dešimtmečius. 2024 m. jaunuoliai susiduria 

su išskirtiniais iššūkiais. Pastarojo meto tendencijos ir statistiniai duomenys, rodantys jaunimo nusivylimą politine 

sistema, kelia susirūpinimą, todėl reikia skubiai imtis ilgalaikių suderintų veiksmų pagrindinėms šių problemų 

priežastims nustatyti ir šalinti.  

Nusivylimą lemia įvairūs veiksniai. Iš dalies tai yra akivaizdus autoritarinių režimų ir nedemokratinių jėgų 

bandymas kurstyti ir didinti visuomenės susiskaidymą Europoje. Tokios jėgos siekia didinti nepasitikėjimą, 

išnaudoti nusivylimą įsitvirtinusiomis demokratinėmis institucijomis, pakenkti demokratiniam procesui ES ir taip 

užgožti demokratinį piliečių ir pilietinės visuomenės balsą. Prieš jaunimą nuolat pasitelkiama, pvz., 

dezinformacijos taktika. Tokie dalykai pirmiausia vyksta internetinėje erdvėje, kurioje panaudojamos įvairios 

priemonės poliarizacijai didinti, todėl jaunuoliai pasijunta nesaugūs ir pažeidžiami, o tai daro poveikį jų 

pasitikėjimui demokratija ir įsitvirtinusiomis institucijomis.  Jaunuoliams tenka dėti pastangas, kad galėtų 

prisitaikyti prie sparčiai kintančios tikrovės, kasdien susiduriant su patyčiomis kibernetinėje erdvėje, taip pat 

kitokiais iššūkiais internete ir realiame gyvenime.  

Esu tvirtai pasiryžęs išnaudoti visas įmanomas priemones, be kita ko, formuoti į jaunimą orientuotą politiką ir 

skatinti mūsų bendromis Europos vertybėmis grindžiamą dialogą mūsų visuomenei vienyti ir jaunimui remti. 

Turime bendradarbiauti ir taip užtikrinti, kad jaunimas turėtų įgūdžių, žinių ir pasitikėjimo, kurių reikia norint būti 

atsakingais, įsitraukusiems ir aktyviais piliečiais.  

Norėdami padėti jaunuoliams priimti šiuos iššūkius ir pasiremti jau dabar solidžia reglamentavimo sistema, turime 

bendradarbiauti skirtingose politikos srityse. Patyčios kibernetinėje erdvėje yra dar viena didelė poveikį jaunimui 

daranti problema, ir, jei mano kandidatūra bus patvirtinta, viena iš sričių, kuriai skirsiu ypač daug dėmesio, bus 

kova su įžeidžiu elgesiu; tam pateiksiu kovos su patyčiomis kibernetinėje erdvėje veiksmų planą. Ypač svarbu bus 

laikytis visapusiško požiūrio, kuris leistų šią problemą spręsti taikant įvairias priemones, tokias kaip žalingų 

veiksmų internete prevencija ir švietimo sektoriaus, įvairių pilietinės visuomenės veikėjų ir patikimų pranešėjų 

įtraukimas pagal Skaitmeninių paslaugų aktą. 

Skaitmeninė visuomenė atveria daugybę galimybių, tačiau ji taip pat gali turėti įtakos žmonių fizinei sveikatai, 

psichikos gerovei ir saugumui. Visų pirma turime apsaugoti vaikus ir jaunuolius, kurie yra pažeidžiami dėl žalos, 

kurią daro socialiniai tinklai ir pernelyg ilgas prie ekrano praleidžiamas laikas. Jei mano kandidatūra bus 

patvirtinta, glaudžiai bendradarbiausiu su Komisijos nariu, atsakingu už sveikatą, taip pat su Komisijos nariu, 

atsakingu už pasirengimą krizėms ir jų valdymą bei su vykdomuoju pirmininko pavaduotoju, atsakingu už 

technologinį suverenumą, saugumą ir demokratiją, rengiant ES masto tyrimą dėl platesnio masto socialinių tinklų 

poveikio gerovei.   
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Į poreikį remti jaunimo dalyvavimą demokratiniame procese ir padėti mažinti spaudimą, kurį šiandien patiria 

jaunimas, bus atsižvelgta rengiant naująjį Europos demokratijos skydą, su kuriuo susijusiems darbams vadovaus 

už demokratiją, teisingumą ir teisinę valstybę atsakingas Komisijos narys. Tokie veiksmai kaip dezinformacija ir 

užsienio vykdomas manipuliavimas informacija paveikia jaunimą įvairiais konkrečiais būdais. Socialiniai tinklai 

gali padidinti atskirų nuomonių poveikį ir išplėsti judėjimų mastą, todėl jie tapo galinga jaunimo dalyvavimo 

priemone, tačiau juose naršant būtinas kritinis mąstymas. Investicijos į skaitmeninį raštingumą ir gebėjimą 

naudotis žiniasklaidos priemonėmis bus ypač svarbios, kad jauni europiečiai galėtų kritiškai įvertinti informaciją, 

saugiai naudotis internetu ir perprasti sudėtingus socialinių tinklų ir technologijų aspektus. Aukštesnis raštingumo 

lygis taip pat sustiprintų jų gebėjimą aktyviai dalyvauti demokratiniame gyvenime ir politikos formavimo 

procesuose.  Jei mano kandidatūra patvirtinta, glaudžiai bendradarbiausiu su kolegomis, kad jaunimo klausimai 

būtų įtraukti į šių sričių politiką, ir skatinsiu visapusiškai konsultuotis su jaunimo atstovais.   

5. Atsižvelgiant į konkretų dirbtinio intelekto poveikį, kaip ketinate apsaugoti ir skatinti Europos kultūros ir 

kūrybos sektorius bei pramonę? Kokius veiksmus apims veiksmingas kultūros politikos kelrodis, siekiant užtikrinti, 

kad kultūra ir kultūros paveldas būtų nuolat finansuojami ir jiems ir toliau būtų skiriamas ypatingas dėmesys 

formuojant Europos politiką? Konkrečiau kalbant, atsižvelgiant į didėjantį spaudimą ES biudžetui, kaip 

užtikrinsite, kad nebūtų sumažintas programos „Kūrybiška Europa“ – vienintelės Europos programos, skirtos tik 

kultūros ir kūrybos sektoriams – finansavimas dabartiniame ES biudžete ir jis būtų padidintas sudarant kitą 

daugiametę finansinę programą?  

Kultūra ir įvairialypis kultūros paveldas yra mūsų europinės gyvensenos pagrindas, didelė ekonomikos vertybė ir 

mūsų visuomenės DNR. Norint išsaugoti ir skatinti kultūros ir kūrybos sektorių įvairovę ir dinamiškumą, 

reikalingas visapusiškas požiūris, visiškai pripažįstant tikrąją kultūros vertę ir jos gyvybiškai svarbų vaidmenį 

skatinant socialinę sanglaudą, vystymąsi ir sektoriaus, kuris atlieka itin svarbų vaidmenį ES inovacijų ir 

konkurencingumo srityje, plėtrą. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, sieksiu kuo labiau didinti kultūros 

sektoriaus indėlį į ES ekonomiką ir piliečių gerovę. 

Kultūros ir kūrybos sektorių bei industrijos indėlis – beveik 4 proc. ES BVP ir apie 8 mln. darbo vietų. Kultūros 

ir kūrybos sektoriai bei industrijos taip pat yra labai svarbūs vietos ir regionų vystymuisi. Jie padeda miestams 

atsinaujinti ir didina mūsų regionų patrauklumą. Mūsų ateities vizija grindžiama didėjančiu kultūros ir kūrybos 

sektorių bei industrijų konkurencingumu. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, daug dėmesio skirsiu tam, kad būtų 

sprendžiami pagrindiniai šiam sektoriui kylantys uždaviniai ir išnaudojamas jo inovacijų potencialas, siekiant 

padidinti jo konkurencingumą ir užtikrinti gerą jo ateitį. Ne mažiau svarbu ir toliau remti kultūros ir kūrybos 

sektorių MVĮ, padedant joms išlikti konkurencingoms, pavyzdžiui, skatinant paramą verslui ir didinant 

tinklaveikos galimybes.   

ES kultūros ir kūrybos sektoriai bei industrijos veikia nuolat kintančioje aplinkoje ir susiduria su įvairiomis 

naujomis aplinkybėmis. Dėl to šiems sektoriams kyla naujų iššūkių, susijusių, be kita ko, su menininkų ir kūrybos 

sektorių specialistų darbo sąlygomis, įgūdžių trūkumu, klimato kaitos poveikiu mūsų kultūros paveldui ir dirbtinio 

intelekto poveikiu. Siekiant šiuos iššūkius tinkamai priimti, kultūros ir kūrybos sektoriams bei pramonei reikalinga 

specialiai pritaikyta parama. ES ėmėsi svarbių žingsnių sukurti tvirtą reglamentavimo sistemą kūrėjų ekonomikai 

ir kultūrų įvairovei remti, tačiau reikia nuveikti daugiau. Dirbtinis intelektas taip pat suteikia daug galimybių 

Europos kultūros ir kūrybos sektoriams bei pramonei, pvz., kovojant su neteisėta prekyba kultūros vertybėmis, 

gerinant prieigą prie kultūros ir saugant kultūros paveldą.   

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, remdamasis galiojančiais reglamentais, įskaitant Dirbtinio intelekto aktą, 

bendradarbiausiu su vykdomuoju pirmininko pavaduotoju, atsakingu už technologinį suverenumą, saugumą ir 

demokratiją, dėl Europos dirbtinio intelekto strategijos, skirtos kultūros ir kūrybos sektoriams ir pramonei, 

siekdamas užtikrinti, kad dirbtinis intelektas ne pakeistų žmones, o įgalintų žmogiškąjį kūrybiškumą, jį stiprintų 

ir leistų apsaugoti kultūrų bei kalbų įvairovę, o kartu padėtų mums išlikti konkurencingiems pasaulinėje rinkoje. 

Kultūros ir kūrybos sektorių bei pramonės klestėjimas, taip pat kultūros ir kūrybos MVĮ gerovė priklauso nuo to, 

ar žmonės geba įgyti įgūdžių, kurių reikia, kad būtų išsaugotas jų industrijos konkurencingumas. Tai skaitmeniniai 

įgūdžiai, visų pirma pažangių technologijų srityje, ir verslumo įgūdžiai, be kita ko, žinios apie intelektinę 

nuosavybę. Todėl glaudžiai bendradarbiausiu su vykdomuoju pirmininko pavaduotoju, atsakingu už žmones, 

įgūdžius ir parengtį, kad vadovaujantis Įgūdžių paktu būtų aktyviau plėtojama plataus masto partnerystė kultūros 

ir kūrybos sektoriuose bei industrijoje ir būtų skatinamas informuotumas apie intelektinę nuosavybę ir jos apsauga. 

Norint išlaikyti visapusišką požiūrį į kultūrą, reikia, kad Komisijos tarnybos bendradarbiautų ir kad visi 

suinteresuotieji subjektai turėtų bendrą viziją. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, vadovausiu pastangoms 
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parengti naują ES kultūros politikos kelrodį – tai būtų išsami strateginė programa, kuri padėtų organizuoti įvairius 

kultūros aspektus ir išnaudoti jų teikiamas galimybės. Atsižvelgiant į politines gaires, naujasis kultūros politikos 

kelrodis leistų užtikrinti, kad ES veiksmai, kuriais remiama įvairiapusė Europos kultūra ir jos turtingas kultūros 

paveldas, būtų nuoseklesni ir labiau matomi, o tai būtų naudinga visiems europiečiams. Daug dėmesio skirsiu 

didesnei ES politikos priemonių sinergijai (kalbant ir apie vidaus, ir apie išorės aspektą), taip pat sinergijai kultūros 

ir kūrybos sektorių bei pramonės srityse. Remiantis ES parengiamųjų veiksmų „CultureForHealth“ duomenimis ir 

rekomendacijomis, būtų galima stiprinti kultūros ir sveikatos sąsajas. Europos regionuose tiksliniais veiksmais 

remiama kultūra, o tai ypač svarbu, jei norime užtikrinti darnų vystymąsi, pritraukti jaunimą ir spręsti gyventojų 

skaičiaus mažėjimo problemą. Geriau derinant įvairias kultūros politikos priemones būtų galima išlaikyti ir 

praturtinti Europos kultūrą bei kultūros paveldą ateities kartoms. Šis požiūris taip pat turėtų leisti atsižvelgti į kitų 

sričių (pvz., regioninės plėtros ir inovacijų) ES politikos svarbą kultūrai.  

Kalbant apie viešąjį finansavimą ir investicijas, didžiausią pirmenybę teiksiu tam, kad būtų naudojami ištekliai, 

skiriami pagal priemonę „NextGenerationEU“ ir dabartiniame biudžete numatytas programas – neskaitant 

programos „Kūrybiška Europa“, parama kultūrai, kaip horizontaliajai politikos sričiai, teikiama pagal beveik 20 

kitų ES finansavimo priemonių. Mūsų laukia būsimos daugiametės finansinės programos ir jos priemonių rengimo 

užduotis. Pirmiausia turime apsvarstyti, ką turėtume finansuoti, o po to – kaip kuo tinkamiau pasiekti savo tikslus 

ir kuo labiau padidinti rezultatus vietoje. Taip mūsų finansavimas turės didesnį poveikį. Akivaizdu, kad mums 

reikia strategiškesnio požiūrio į kultūrą, tokio, kuris paskatintų dinamišką kultūros ir kūrybos pramonės 

komercinio ir visuomeninio gyvybingumo aspektų sąveiką. Sieksiu nustatyti geriausius būdus šiam tikslui pasiekti 

ir prisijungsiu prie visos Komisijos darbo, kad parengtume kuo kokybiškesnį kito pasiūlymo dėl daugiametės 

finansinės programos dokumentų rinkinį. 

6. Kaip ketinate apsaugoti kultūrų ir kalbų įvairovę, puoselėti meninę laisvę, skatinti kultūrinį bendradarbiavimą, 

sudaryti palankesnes sąlygas visuomenei susipažinti su kultūros ištekliais, stiprinti kultūros, kaip įtraukties 

priemonės, vaidmenį, užtikrinti Europos kūrybinio turinio internete pastebimumą ir prisidėti prie menininkų ir kitų 

kultūros ir kūrybos sektorių specialistų profesinės ir socialinės padėties gerinimo? Be to, kaip ketinate skatinti 

Europos meno kūrinių sklaidą tarptautiniu mastu ir gerinti tarptautinius kultūrinius ryšius?  

Kultūrų ir kalbų įvairovė yra viena pagrindinių ES vertybių. Daugeliui ES iniciatyvų, kuriomis siekiama skatinti 

ir apsaugoti kultūrų įvairovę, taikomos reguliavimo priemonės, teikiama parama pagal finansavimo programas ir 

vykdomos tokios pavyzdinės iniciatyvos kaip bendra Europos kultūros paveldo duomenų erdvė arba Europos 

kultūros paveldo bendradarbiavimo tinklas debesijoje. ES yra 2005 m. UNESCO konvencijos dėl kultūros raiškos 

įvairovės apsaugos ir skatinimo šalis. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, remdamasis šiomis iniciatyvomis toliau 

propaguosiu kultūrų įvairovę, ir tai bus vienas pagrindinių mano kadencijos elementų.  

Audiovizualinės žiniasklaidos paslaugų direktyvoje, kuri yra pagrindinis ES žiniasklaidos reguliavimo elementas, 

nustatytos taisyklės, kuriomis siekiama skatinti kultūrų įvairovę užtikrinant, kad Europos kūrybinis turinys būtų 

prieinamas ir matomas srautinio duomenų siuntimo platformose, ir teikti paskatų investicijoms į tokį turinį. Joje 

taip pat pripažįstama valstybių narių galimybė imtis priemonių, kad būtų užtikrintas bendros svarbos 

audiovizualinės žiniasklaidos paslaugų pastebimumas, siekiant skatinti žiniasklaidos pliuralizmą, žodžio laisvę ir 

kultūrų įvairovę. Šiuo metu vykdomas Europos kūrybinio turinio internete aptinkamumo tyrimas padės nustatyti 

iššūkius ir novatoriškus sprendimus, siekiant užtikrinti, kad Europos kultūrų ir kalbų įvairovė būtų išsaugota ir 

skaitmeninėje erdvėje. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, sieksiu šias taisykles kuo geriau išnaudoti ir 

visapusiškai įgyvendinti, taip pat įvertinti, ko dar būtų galima imtis. 

Meninės raiškos laisvė yra ypač svarbi demokratinėms visuomenėms ir kultūrų įvairovei. Kuriant bendrą Europos 

kultūros erdvę labai svarbu apsisaugoti nuo politinio kišimosi ir cenzūros. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, 

bendradarbiausiu su Komisijos nariu, atsakingu už demokratiją, teisingumą ir teisės viršenybę, kad įtrauktume 

Europos Parlamentą, valstybes nares ir pilietinę visuomenę į bendras pastangas puoselėti menininkų laisvę. Šiam 

svarbiam prioritetui įgyvendinti turi būti pritaikytos visos turimos priemonės, be kita ko, sutelkiant mūsų 

finansavimo programų teikiamas galimybes, kaip šiuo metu yra programos „Kūrybiška Europa“, pagal kurią 

finansuojami kultūrinio bendradarbiavimo projektai ir kultūros tinklai, atveju. 

Kultūrų įvairovės ir kūrybingumo apsauga taip pat reiškia, kad reikia sukurti kultūros specialistams palankią 

aplinką. Sutinku su išsakytu susirūpinimu dėl kultūros ir kūrybos sektorių menininkų ir darbuotojų darbo sąlygų. 

Esu visiškai pasiryžęs tęsti ankstesnės Komisijos darbą, pradėtą reaguojant į Europos Parlamento savo iniciatyva 

pateiktą teisėkūros pranešimą, kad pagerintume menininkų ir kitų kultūros bei kūrybos sektorių specialistų 

profesinę ir socialinę padėtį. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, glaudžiai bendradarbiausiu su Komisijos nariais, 

atsakingais už atitinkamas sritis, kad nustatytume, kokio masto tolesnių ES veiksmų šiame sektoriuje reikia. Taip 
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pat glaudžiai bendradarbiausiu su Europos Parlamentu, valstybėmis narėmis, sektorių socialiniais partneriais ir 

suinteresuotaisiais subjektais, kad šis svarbus klausimas būtų toliau sprendžiamas. Jei mano kandidatūra bus 

patvirtinta, pirmiausia surengsiu aukšto lygio apskritojo stalo diskusiją su atitinkamais suinteresuotaisiais 

subjektais, kad toliau drauge planuotume būsimus veiksmus šiuo klausimu.  

Kultūra ir paveldas suburia žmones ir ugdo bendrumo jausmą. Tačiau galimybės jais naudotis yra nevienodos – 

daugybė žmonių susiduria su kliūtimis dėl socialinės ir ekonominės padėties, negalios, geografinės vietos ir kitų 

veiksnių. Dalyvavimas kultūriniame gyvenime stiprina demokratiją ir skatina didesnį piliečių aktyvumą. Jei mano 

kandidatūra bus patvirtinta, glaudžiai bendradarbiausiu su Europos Parlamentu, valstybėmis narėmis ir kitais 

atitinkamais partneriais bei suinteresuotaisiais subjektais, kad kultūrinė patirtis ir paveldas taptų prieinamesni ir 

įtraukesni, ypač jaunimui. 

Šiuo metu, kai dėl didėjančio geopolitinio nestabilumo kyla grėsmė mūsų vertybėms ir saugumui, kultūra gali ir 

turėtų atlikti svarbesnį vaidmenį pasauliniu mastu. Kultūra padeda kurti partnerystės ryšius lygiomis sąlygomis, 

propaguoti vertybes ir remti taiką, saugumą ir tvarų augimą. Kultūros paveldo apsauga, ypač politiškai 

pažeidžiamuose regionuose, yra mūsų bendra pareiga bei atsakomybė ir, jei mano kandidatūra bus patvirtinta, tai 

bus vienas iš mano prioritetų. Atsižvelgiant į mūsų bendrą paramą Ukrainai, man ypač svarbu siekti, kad būtų 

apsaugotas turtingas ir unikalus Ukrainos kultūros paveldas.  

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, glaudžiai bendradarbiausiu su vyriausiuoju įgaliotiniu užsienio reikalams ir 

saugumo politikai ir Komisijos pirmininko pavaduotoju, taip pat su kitais atsakingais Komisijos nariais, kad ES 

išorės veiksmų srityje būtų išnaudota kultūros galia. ES yra įsipareigojusi stiprinti kultūrinį darnaus vystymosi 

aspektą. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, remsiu tarptautines pastangas stiprinti kultūros vaidmenį siekiant 

darnaus vystymosi tikslų po 2030 m. Norint plėtoti tarptautinius kultūrinius ryšius ir propaguoti Europos meną 

užsienyje, reikia glaudžiai bendradarbiauti su valstybėmis narėmis, nacionaliniais kultūros institutais ir jų 

europiniu tinklu, mūsų ES delegacijų tinklu ir kitais kultūros srities suinteresuotaisiais subjektais, įskaitant pagal 

programą „Kūrybiška Europa“ remiamus tinklus ir platformas. Taip pat daug dėmesio skirsiu tolesniam gebėjimų 

stiprinimui, geresnėms tinklaveikos galimybėms ir geriausios praktikos sklaidai tarp programos „Kūrybiška 

Europa“ tinklo narių. 

7. Kaip ketinate stiprinti vertybėmis, solidarumu ir įtraukumu grindžiamą Europos sporto modelį ir skatinti sportą 

kaip priemonę visų kartų atstovų fizinei ir psichinei gerovei gerinti, kartu prisidedant prie darnios visuomenės 

kūrimo? Be to, kaip ketinate bendradarbiauti su kitais Komisijos kolegijos nariais ir generaliniais direktoratais, 

siekdamas sukurti tvirtą sporto politikos ir švietimo politikos sinergiją ir sustiprinti Europos sporto diplomatiją? 

Vis dažniau pripažįstama, kad sportas yra viešoji gėrybė ir svarbus Europos išteklius ekonominiu, socialiniu, 

politiniu ir kultūriniu požiūriu. Dėl to atsiranda galimybė imtis ryžtingesnių politikos veiksmų Europos lygmeniu 

ir padėti propaguoti ir apsaugoti mūsų Europos sporto modelį.  

Pastaruoju metu šiam modeliui kilo įvairių iššūkių – tai ir COVID-19 pandemijos įtaka, ir didžiulės užsienio 

valstybių investicijos į Europos sportą, ir reikšmingos problemos, susijusios su valdymo, gerovės ir finansinio 

tvarumo klausimais sporto srityje. Taip pat turime Europos Teisingumo Teismo sprendimus rezonansinėse bylose, 

kurie gali turėti realų poveikį Europos sporto organizavimui.  

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, Europos sporto modelio, grindžiamo solidarumu, vertybėmis ir 

konkurencingumu, stiprinimas bus vienas iš svarbiausių mano prioritetų. Glaudžiai be perstojo bendradarbiausiu 

su atitinkamais subjektais, kad išsaugočiau pagrindines jo ypatybes, be kita ko, sporto autonomiją ir gerą valdymą, 

varžybų atvirumą, nuopelnų reikšmę, solidarumą, elitinio ir mėgėjiško sporto tarpusavio sąsajas ir savanorių 

vaidmenį. 

Europos sporto modelį turime stiprinti toliau. Jis susiduria su tam tikrais ilgalaikiais iššūkiais, pvz., vis dar 

nepakankamo moterų atstovavimo sporto pasaulyje problema, visų pirma sporto valdymo srityje, taip pat su 

neapykantos kurstymu, piktnaudžiavimu ir diskriminacija arba korupcijos ir dopingo atvejais. Viso to reikšmė 

Europos sportui yra labai didelė, todėl reikalinga nauja plataus užmojo strategija dėl Europos sporto modelio 

ateities. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, užmegsiu dialogą su Europos Parlamentu, pačiais įvairiausiais sporto 

judėjimo atstovais, taip pat valstybėmis narėmis, siekdamas užtikrinti, kad sprendžiant šiuos iššūkius būtų 

atsižvelgta į visų suinteresuotųjų subjektų nuomones. Su visapusiška pagarba sporto organizacijų savarankiškumui 

ieškočiau bendrų sprendimų ir padėčiau juos įgyvendinti. 
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Investicijos į sportą – tai ir investicijos į visuomenės sveikatą. 2023 m. PSO ir EBPO atlikus tyrimą „StepUp!“ 

nustatyta, kad jei ES šalys spręstų visų gyventojų fizinio pasyvumo problemą, jos vidutiniškai sutaupytų 0,6 proc. 

savo sveikatos priežiūrai skiriamo biudžeto, be to, būtų galima išvengti daugiau kaip 10 000 priešlaikinės mirties 

atvejų.  Apskaičiuota, kad už kiekvieną eurą, investuotą į fizinio aktyvumo didinimą, gaunama 1,7 EUR 

ekonominė grąža. Be to, sportas turi didelę socialinę vertę. Jo nematerialioji vertė neginčijama, nes sportas padeda 

kurti bendruomeniškumą, ugdyti socialinius įgūdžius ir skatinti įtrauktį. Sportas skatina socialinius pokyčius, 

stiprina ir kuria bendruomenių darną ir bendras vertybes. Jis labai svarbus skatinant skirtingų kartų fizinę ir 

psichinę gerovę, sveikesnį gyvenimo būdą, o kartu stiprina mūsų visuomenę. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, 

pirmenybę teiksiu tam, kad visi gyventojai turėtų galimybę sportuoti, ypatingą dėmesį skirdamas mažiau 

galimybių turintiems asmenims. Įkvėptas kampanijos „#BeActive“, kurioje dalyvavau šiais metais, siekčiau dar 

labiau populiarinti Europos sporto savaitę ir „#BeActive“ kampaniją, visapusiškai pasinaudodamas programos 

„Erasmus+“ teikiamomis galimybėmis remti mėgėjų sporto bendruomenę. Kalbant apie šias ir kitas iniciatyvas, 

su malonumu bendradarbiaučiau su Europos Parlamentu, kad visus gyventojus paskatintume sportuoti. 

Norėčiau įvertinti galimą Tarybos rekomendacijos dėl sveikatinamojo fizinio aktyvumo įvairiuose sektoriuose 

atnaujinimą, visų pirma pabrėžiant galimybių sportuoti ir užsiimti fizine veikla visiems, nepriklausomai nuo 

amžiaus, kilmės ar gebėjimų, svarbą ir vaidmenį, kurį tos galimybės gali turėti psichikos sveikatos puoselėjimui ir 

darnių bendruomenių kūrimui. 

Taip pat esu pasiryžęs skatinti sporto politikos ir švietimo politikos sinergiją. Sportas yra puiki priemonė, 

padedanti įgyti universaliųjų, socialinių ir asmeninių įgūdžių, ypač jaunimui. Jis gali prisidėti prie žmonių sėkmės 

tiek asmeniniame, tiek profesiniame gyvenime. Aktyviai dalyvaudamas vietos futbolo klubo veikloje, tiesiogiai 

patyriau, kad per sportą vaikai ir jaunimas gali susipažinti su sąžiningos konkurencijos, lyderystės ir komandinių 

veiksmų svarba. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, bendradarbiausiu su vykdomuoju pirmininko pavaduotoju, 

atsakingu už žmones, gebėjimus ir parengtį, ir toliau remsiu valstybes nares siekdamas užtikrinti, kad mūsų 

jaunimas galėtų naudotis kokybiškomis fizinio lavinimo ir sporto galimybėmis, kurios prisidėtų prie jų bendro 

vystymosi ir gerovės. 

Sportas ir jo pagarbos bei sąžiningos konkurencijos principai vienija skirtingose šalyse gyvenančius žmones ir gali 

padėti sumažinti socialinę, kultūrinę ir ekonominę atskirtį. Be to, sportas turi neginčijamą politinį metmenį ir 

dažnai naudojamas kaip švelniosios galios priemonė. Man paliko didelį įspūdį paskutiniųjų 2024 m. Paryžiaus 

olimpinių ir parolimpinių žaidynių galia, nes per tai pavyko atskleisti europietiško gyvenimo būdo ypatybes ir 

mūsų bendras vertybes – toleranciją, lygybę, pagarbą ir solidarumą, taip pat teisingumą ir vienybę.  

Siekdamas išsaugoti 2024 m. Paryžiaus olimpinių žaidynių palikimą ir užtikrinti, kad svarbūs sporto renginiai 

padėtų skleisti teigiamas vertybes ir skatinti taiką, laisvę ir žmogaus teises pasauliniu mastu, palaikysiu sporto 

diplomatijos dialogą su tarptautine ir Europos sporto bendruomene. Atsižvelgdamas į kompleksinį šios veiklos 

pobūdį, palaikysiu ryšius su kitais Kolegijos nariais ir Komisijos tarnybomis, taip pat su vyriausiuoju įgaliotiniu 

ir pirmininko pavaduotoju. Visai kaip sporto aikštėje, esame stipresni, kai veikiame kartu. 

Užimtumo ir socialinių reikalų komiteto klausimas 

8. Jūsų įgaliojimų rašte Jums pavesta parengti kartų tarpusavio teisingumo strategiją ir užtikrinti jaunimo testų 

įgyvendinimą. Visgi kartų tarpusavio teisingumu grindžiamas požiūris turi būti holistinis ir orientuotas į visų kartų 

atstovus. Kokių veiksmų ir priemonių siūlysite imtis, kad būtų užtikrinta visų kartų atstovų socialinė įtrauktis ir 

visapusiškas jų dalyvavimas visuomenės gyvenime bei ekonomikoje? Kokias teisėkūros iniciatyvas numatote 

jaunimo ir kartų tarpusavio teisingumo srityje ir kaip šiuo atžvilgiu ketinate bendradarbiauti su paskirtąja 

vykdomąja pirmininko pavaduotoja R. Mînzatu?   

Didžiuojuosi, kad Komisijos Pirmininkė mane paskyrė pirmuoju už kartų tarpusavio teisingumą atsakingu 

Komisijos nariu. Esu įsipareigojęs laikytis tokio politikos požiūrio, kurį taikant visapusiškai atsižvelgiama į visų 

kartų poreikius ir siekius, semiamasi stiprybės iš mūsų praeities ir tiesiami tiltai į ateitį. Turime siekti suderinti 

skirtingų kartų poreikius ir iššūkius, nes tai labai svarbu visuomenės sanglaudai ir visų amžiaus grupių gerovei. 

2022 m. „Eurobarometro“ apklausa leido padaryti įdomią išvadą: piliečiai šalyse, kuriose nelygybė dėl amžiaus 

yra mažesnė, dažniau reiškia savo pasitenkinimą gyvenimu. Tad tai yra vienas iš esminių mūsų visuomenės 

gerovės veiksnių.  

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, remsiu pastangas visoje Komisijoje integruoti strateginį prognozavimą, kad 

galėtume pagrįsti politikos formavimą ir strateginį planavimą, sudaryti sąlygas ES pasiekti savo strateginius tikslus 

ir sustiprinti mūsų parengtį geriau valdyti riziką ir pasinaudoti ateities galimybėmis, kurių gali atsiverti ateities 
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kartoms. Tai apima ir kartų tarpusavio teisingumą, kurio strategiją man pavesta parengti; šioje strategijoje turėtų 

būti nustatyta, kaip galėtume stiprinti kartų tarpusavio bendravimą ir užtikrinti, kad mūsų politikoje ir teisėkūros 

procese būtų atsižvelgiama į esamų ir būsimų kartų interesus. Mano prioritetai būtų, be kita ko, skatinti kartų 

tarpusavio mokymąsi, kelias kartas apimančią darbo jėgą ir remti bendruomeninę globą ar skirtingų kartų atstovų 

gyvenimą kartu, stiprinti solidarumą ir išsaugoti žmogiškąjį kapitalą, kartu švelninant demografinius iššūkius.  

Kartų solidarumas įtvirtintas Sutartyse ir visapusiškas visų kartų atstovų dalyvavimas visuomenėje, demokratijoje 

ir ekonomikoje yra kertinės svarbos. Jis turi įtakos įvairioms politikoms sritims: švietimo ir jaunimo, klimato 

politikos, sveikatos ir gerovės, lygybės, užimtumo ir socialinių reikalų, fiskalinės politikos ar būsto, saugumo ir 

gynybos ir kt. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, į konkrečias mano atsakomybei priklausančias sritis įtraukčiau 

ir kartų tarpusavio teisingumo matmenį. Vadinamasis jaunimo testas padės formuoti politiką ir užtikrinti kartų 

tarpusavio teisingumą. 

Esu įsitikinęs, kad, siekiant skatinti kartų tarpusavio teisingumą, pirmenybę reikėtų teikti paramai valstybėms 

narėms, kad jos galėtų imtis reformų, kurias įgyvendinant būtų atsižvelgiama į visus gyvenimo tarpsnius: padėti 

ilginti sveiko gyvenimo ir darbingo amžiaus trukmę, šalinti nestandartinių formų darbą ir savarankiškai dirbančių 

asmenų galimybių naudotis socialine apsauga spragas, mažinti lyčių nelygybę visose amžiaus grupėse ir gerinti 

jaunimo bei vyresnio amžiaus žmonių įgūdžius bei jų dalyvavimą darbo rinkoje. Be to, turime toliau stengtis kovoti 

su visų amžiaus grupių skurdo problema ir sudaryti palankesnes sąlygas už prieinamą kainą įsigyti prekių ir 

paslaugų (įskaitant energiją ir transportą), taip pat didinti įperkamo būsto prieinamumą. 

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, remsiuosi strateginiu prognozavimu, kuris padėtų visos Kolegijos politikos 

formavimo veikloje, be kita ko, šiuo klausimu bendradarbiausiu su vykdomuoju pirmininko pavaduotoju, 

atsakingu už žmones, gebėjimus ir parengtį. Penkerių metų kadencija Komisijai suteikia puikią galimybę geriau 

suprasti ateities pasaulį, padėti mums geriau jam pasirengti ir užtikrinti mūsų politikos tvarumą. Tai tiesiogiai 

padeda didinti kartų tarpusavio teisingumą, kuris yra mūsų bendro siekio kurti klestinčią, įvairią ir teisingą 

visuomenę dalis. 

Teisės reikalų komiteto klausimas 

9. Vaiko teisių strategijos ramsčiai. Vaiko interesus atitinkantis teisingumas civilinės ir šeimos teisės srityse ir 

geresnė teisėkūra 

 

Kaip nurodyta Jūsų įgaliojimų rašte, būsite atsakingas už 2021 m. ES vaiko teisių strategijos, kuri bus tęsiama per 

dabartinę Parlamento kadenciją, įgyvendinimą. Du pagrindiniai ES strategijos ramsčiai yra vaiko interesus 

atitinkantis teisingumas ir vaikų dalyvavimas politiniame bei demokratiniame gyvenime, o Teisės reikalų (JURI) 

komitetas yra atsakingas, be kita ko, už civilinę ir šeimos teisę, geresnę teisėkūrą ir ES teisės aktų poveikio 

vertinimą. Ar galėtumėte paaiškinti, kaip ketinate praktiškai bendradarbiauti su Komisijos nariais, atsakingais už 

esamus ir būsimus minėtų sričių dokumentus, ir ar pritarsite tam, kad būtų sukurta ES vaikų dalyvavimo platforma, 

kuri veiktų kaip konsultavimo priemonė rengiant būsimus pasiūlymus, darančius poveikį jauniausios ES kartos 

atstovų gyvenimui ir gerovei? 

 

ES vaiko teisių strategija yra mūsų kelrodis, padedantis propaguoti ir ginti vaikų teises visoje ES. Vaiko interesus 

atitinkantis teisingumas yra viena iš tos strategijos teminių sričių, kurioje toliau sieksime, kad vaikai, kuriems 

tenka susidurti su teisingumo sistema, turėtų kuo mažiau neigiamų patirčių. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, 

bendradarbiausiu su atsakingais Kolegijos nariais, kad būtų užtikrintas praktinis ES civilinės, baudžiamosios ir 

administracinės teisės (pavyzdžiui, migracijos procedūrų) acquis įgyvendinimas, kad teismo procese 

dalyvaujantys vaikai būtų apsaugoti.  

 

Civilinės ir šeimos teisės srityje, ypač vaiko interesus atitinkančio teisingumo srityje, mano pagrindinis tikslas 

būtų tarpvalstybiniais atvejais užtikrinti vienodą požiūrį į visus vaikus, o kiekvienas veiksmas turėtų būti 

atliekamas atsižvelgiant į vaiko interesus. Manau, kad daug dėmesio reikėtų skirti tam, kad būtų sustiprinta 

stebėsena, ar valstybės narės tinkamai taiko esamas šeimos teisės priemones, pvz., Reglamentą „Briuselis IIb“, ir 

kad būtų sudarytos palankesnės sąlygos priimti Reglamentą dėl vaiko kilmės pripažinimo. Jei mano kandidatūra 

bus patvirtinta, šių prioritetų įgyvendinimo tikslais glaudžiai bendradarbiausiu su Komisijos nariu, atsakingu už 

demokratiją, teisingumą ir teisės viršenybę, į kurio atsakomybės sritį patenka civilinės ir šeimos teisės klausimai. 

 

Vadovaudamasis politinėmis gairėmis, esu pasiryžęs užtikrinti, kad vaikai ir jaunimas galėtų išreikšti savo pačių 

nuomonę ir taip padėti formuoti ateitį. Dalyvavimas politiniame ir demokratiniame gyvenime yra dar viena ES 

vaiko teisių strategijos teminė sritis. ES vaikų dalyvavimo platforma yra novatoriškas būdas skatinti vaikų 
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dalyvavimą visais lygmenimis – ES, nacionaliniu ir vietos – ir suteikia saugią erdvę prasmingam dialogui su 

jauniausiais ES piliečiais, įtraukiant juos į ES lygmeniu priimamus sprendimus. Jei mano kandidatūra bus 

patvirtinta, užtikrinsiu, kad veiksmai, susiję su vaikų ir jaunimo dalyvavimu, būtų plėtojami užtikrinant sinergiją, 

be kita ko, su platesnio masto iniciatyvomis, pvz., su „Demokratijos skydu“. 

 

Piliečių laisvių, teisingumo ir vidaus reikalų komiteto klausimas  

10. Jūsų įgaliojimuose daugiausia dėmesio skiriama 2021 m. ES vaiko teisių strategijos įgyvendinimui, taip pat 

iniciatyvų, kuriomis užtikrinama, kad jaunimas galėtų padėti formuoti Sąjungos ateitį, priėmimui. Kokių konkrečių 

veiksmų imsitės, kad sustiprintumėte vaikų ir jaunimo dalyvavimą sprendimų priėmimo procese ir, svarbiausia, 

kad užtikrintumėte suderintą jaunimo dalyvavimą visoje Sąjungoje? Ar svarstote galimybę sukurti mechanizmą, 

kuris būtų skirtas pažangos vaikų ir jaunimo dalyvavimo procesų srityje stebėjimui, ir užtikrintų, kad konsultacijų 

su vaikais ir jaunimu procesai būtų prasmingi? Ar galėtumėte išsamiau paaiškinti sąvoką „jaunimo testas“ ir 

jaunimo politikos dialogų struktūrą? Kurie subjektai dalyvaus šioje veikloje? Į kurias sritis ir (arba) temas 

sutelksite dėmesį? Atrodo, kad Jūsų įgaliojimuose nepakankamai dėmesio skiriama iniciatyvoms, susijusioms su 

vaikais skaitmeniniame amžiuje. Ar svarstote imtis konkrečių iniciatyvų šiuo klausimu?  

Pavyzdžiui, kokia jūsų strategija siekiant sumažinti patyčias kibernetinėje erdvėje ir ar manote, kad informavimo 

kampanijos, švietimas ir gebėjimo naudotis žiniasklaidos priemonėmis ugdymas yra veiksmingos priemonės 

kovojant su pernelyg ilgo prie ekranų praleidžiamo laiko problema ir neigiamu socialinės žiniasklaidos poveikiu 

jaunimui? Kokius ES tyrimo dėl platesnio socialinės žiniasklaidos poveikio rezultatus laikytumėte idealiais ir ar 

manote, kad rezultatai skirsis nuo anksčiau atliktų tyrimų rezultatų? Be to, kokių veiksmų esate pasirengęs imtis, 

kad būtų užtikrinta nuo patyčių kibernetinėje erdvėje nukentėjusių vaikų apsauga įgyvendinant ES vaiko teisių 

strategiją? 

 

ES vaiko teisių strategija yra bendra priemonė, pagrindas, kuria remiantis veiksmus galima priderinti taip, kad 

būtų galima spręsti kylančias problemas, kaip nurodyta politinėse gairėse ir mano įgaliojimų rašte. Jei mano 

kandidatūra bus patvirtinta, glaudžiai bendradarbiausiu su kitais Kolegijos nariais, kad išlaikant sinergiją visose 

atitinkamose ES politikos srityse būtų užtikrinta, kad teisės aktuose ir finansavimo programose būtų atsižvelgiama 

į neatidėliotinus vaikų poreikius. Vaikai turi teisę dalyvauti politiniame ir demokratiniame gyvenime. Tai viena iš 

pagrindinių ES strategijos sričių. Vaikai, kurie supranta aktyvaus pilietiškumo svarbą, užauga aktyviais jaunais 

piliečiais. Kaip išdėsčiau savo atsakyme į devintąjį klausimą, ES vaikų dalyvavimo platforma yra viena iš 

pagrindinių priemonių, padedanti užtikrinti, kad bendradarbiaujant su Europos Parlamentu vaikai būtų įtraukiami 

į ES lygmeniu priimamus sprendimus. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, ketinu užtikrinti, kad platforma 

skatintų jauniausius piliečius dalyvauti formuojant savo ateitį – tai būtų jaunimo dalyvavimo veiksmų tąsa. 

Kadangi Komisija į savo veiklą įtraukia vis daugiau vaikų, esu įsitikinęs, kad vykdant šiuos veiksmus, labai svarbu 

taikyti vaikų apsaugos sistemas, todėl dėsiu pastangas šiam tikslui pasiekti.  

Vadinamasis jaunimo testas bus viena pagrindinių priemonių siekiant tęsti veiklą, kad Europos jaunimui būtų 

suteikta daugiau galimybių prisidėti prie pokyčių. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, įgyvendindamas jaunimo 

testus užtikrinsiu, kad į jaunimo nuomonę būtų sistemingai atsižvelgiama visose politikos srityse. Jau atsakydamas 

į trečią klausimą paaiškinau, kad jaunimo testas Komisijai leis patikrinti, ar visos jos metinės darbo programos 

iniciatyvos yra reikšmingos bei aktualios jaunimui, ir rengti specialias konsultacijas su jaunimu dėl tų jiems 

aktualių iniciatyvų.  

Tam, kad galėtume spręsti jaunimui svarbias problemas, turime laikytis bendro požiūrio keliose politikos srityse, 

pvz., susijusiose su psichikos sveikata ir gerove, būstu, klimato kaitos poveikiu, įgūdžių ugdymu, socialiniais 

tinklais ir kt. Siekdamas užtikrinti, kad įvairios kilmės jaunuoliai turėtų galimybę išreikšti savo nuomonę, reikšti 

savo idėjas ir dalyvauti konstruktyviose diskusijose, remsiu kasmetinio jaunimo politikos dialogo organizavimą, 

o pirmąjį dialogo susitikimą surengsiu jau per pirmąsias 100 kadencijos dienų. Taip pat norėčiau padėti įsteigti 

Pirmininko jaunimo reikalų patariamąją tarybą, kuri konsultuotų jaunimui rūpimais klausimais ir veiktų kaip 

diskusijų forumas, vertinantis Komisijos siūlomas idėjas. 

Kaip pabrėžta politinėse gairėse, vienas didžiausių šio dešimtmečio iššūkių – mūsų vaikų ir jaunimo psichikos 

sveikatos apsauga, ypač internetinėje erdvėje. Nei internete, nei realiame gyvenime neturi būti vietos smurtui, 

prievartai ar patyčioms, todėl turime spręsti naujus virtualiųjų pasaulių, dirbtinio intelekto ir pernelyg didelio 

skaitmeninio poveikio keliamus iššūkius. Tai turi būti mūsų bendro su valstybėmis narėmis darbo, kovojant su 

patyčiomis kibernetinėje erdvėje, pagrindas. Pirma, jis prasideda nuo prevencijos, informuotumo didinimo, kovos 

su diskriminacija, piktnaudžiavimu, toksišku elgesiu ir neapykantos kurstymu internete, siekiant užtikrinti, kad 

vaikai galėtų skleistis saugesnėje gerovės aplinkoje mokykloje, bendraudami su savo draugais ir namuose. Antra, 

vaikai turėtų žinoti, kaip pranešti apie patyčias ir gauti greitą bei visapusišką paramą. Trečia, labai svarbu, kad 
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valstybių narių kompetentingos institucijos imtųsi veiksmų prieš nusikalstamų veikų vykdytojus, kad užkirstų 

kelią piktavališkam ir toksiškam elgesiui.  

Vaikų teisių apsauga turi stiprų skaitmeninį aspektą. Dirbtinio intelekto aktu siekiama užtikrinti inovacijų ir 

pagrindinių teisių, įskaitant vaiko teises, apsaugos pusiausvyrą. Virtualiųjų pasaulių iniciatyva leis užtikrinti, kad 

metavisatos atspindėtų ES vertybes ir pagrindines teises, įskaitant vaiko teises. Kita svarbi vaikų apsaugos 

internete gerinimo iniciatyva bus Skaitmeninio teisingumo aktas, kurį parengti pavesta už demokratiją, teisingumą 

ir teisės viršenybę atsakingam Komisijos nariui. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, remsiu su tuo susijusį darbą.  

2024 m. gegužės mėn. priimtoje Direktyvoje dėl kovos su smurtu prieš moteris ir smurtu artimoje aplinkoje pirmą 

kartą reikalaujama valstybėse narėse kriminalizuoti tam tikrų formų kibernetinį smurtą prieš moteris ir mergaites. 

Tarp naujų nusikaltimų paminėtas dalijimasis intymiais vaizdais be sutikimo ir priekabiavimas kibernetinėje 

erdvėje – su tuo šiandien susiduria daugybė jaunuolių. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, už lygybę atsakingam 

Komisijos nariui padėsiu įgyvendinti naujas taisykles, ypatingą dėmesį skirdamas vaiko interesus atitinkantiems 

pranešimams apie incidentus ir šeimų bei mokyklų paramos priemonėms. Taip pat bendradarbiausiu su Komisijos 

nariu, atsakingu už vidaus reikalus ir migraciją, ir remsiu jo pastangas vaikus geriau apsaugoti nuo seksualinės 

prievartos internete ir realiame gyvenime, taip pat su Komisijos nariu, atsakingu už demokratiją, teisingumą ir 

teisės viršenybę, kad teisingumo sistemos būtų pritaikytos vaikams (ir aukoms, ir smurtautojams). 

Politinėse gairėse įsipareigota parengti platesnio socialinių tinklų poveikio tyrimą ir, jei mano kandidatūra bus 

patvirtinta, ypač daug dėmesio skirčiau socialinių tinklų ir pernelyg ilgo prie ekranų praleidžiamo laiko poveikiui 

jaunuoliams. Tai mums padės stebėti pažangą, padarytą po ankstesnių vertinimų, ir nustatyti likusius iššūkius, 

pvz., susijusius su žalinga ar agresyvia įmonių verslo praktika ir jaunimo sveikatos būkle, kadangi tampame 

raštingesni ir atsparesni dalyvavimo skaitmeninėje erdvėje atžvilgiu. Kaip išdėstyta už sveikatą atsakingo 

Komisijos nario įgaliojamajame rašte, tyrimai turėtų būti įrodymais pagrįstų diskusijų dalis. Esu tvirtai įsitikinęs, 

kad mums reikia išsamaus plano, kaip užtikrinti jaunuolių psichikos ir emocinę gerovę, imantis veiksmų, skirtų 

politikos formuotojams, vyriausybėms, mokykloms, šeimoms ir kitiems, kad bendrais veiksmais sumažintume 

internete kylančius pavojus.  

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, atsižvelgdamas į ES vaiko teisių strategijos dalį, susijusią su skaitmenine 

erdve, vadovausiu veiksmams rengiant kovos su patyčiomis kibernetinėje erdvėje veiksmų planą. Kad būtų 

parengti veiksmingi sprendimai, remčiausi Komisijos vaikams geresnio interneto strategija (VGI+), 

pasinaudodamas didele saugesnio interneto centrų tinklo, kurį bendrai finansuoja ES, patirtimi ir ekspertinėmis 

žiniomis. Šie centrai atlieka labai svarbų vaidmenį kovoje su patyčiomis kibernetinėje erdvėje, nes didina 

informuotumą, teikia išteklių ir priemonių jaunuoliams, tėvams ir pedagogams, taip pat skatina jaunus naudotojus 

ir jų šeimas pranešti apie incidentus ir ieškoti pagalbos. Raginčiau valstybes nares pagal Skaitmeninių paslaugų 

aktą paskirti patikimus pranešėjus, turinčius patvirtintų ekspertinių žinių apie nepilnamečių apsaugą (įskaitant 

apsaugą nuo patyčių kibernetinėje erdvėje) srityje. Taip pat manau, kad reikia apsvarstyti galimą bendros ES kovos 

su patyčiomis kibernetinėje erdvėje sistemos naudą ir parengti bendrą tokio elgesio apibrėžtį.  

Kadangi kova su patyčiomis kibernetinėje erdvėje priklauso nuo visos visuomenės įtraukimo, veiksmų plane daug 

dėmesio būtų skiriama kitų atsakomybės sričių veiklai, apimančiai, pvz., švietimo, skaitmeninės visuomenės, 

kovos su neapykantos kurstymu ir saugumo, taip pat lygybės ir sveikatos aspektus. 


